
 
Valtuustoaloite uuden frisbeegolfradan perustamiseksi Tornioon 
 
KV 25.10.2021 § 157  
  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Outi Kääriäinen 

 
Valtuutettujen Antti Kaarlela ja Ilmari Antinjuntti sekä 24 valtuutetun  
25.10.2021 jättämä seuraavan sisältöinen valtuustoaloite: 
 
”Frisbeegolfin suosio on kasvanut räjähdysmäisesti ollen jo nyt merkittävä 
liikunnanmuoto. Se on kaikille sopiva, edullinen ja ns. matalankynnnyksen 
laji. 
 
Paikallisen seuran rekisteröity jäsenmäärä on ollut jo vuosia jyrkässä 
nousussa. Seuran viikkokisoihin on osallistunut n.80 henkilö, joista puolet 
nuoria. Alueen ainoa kisarata sijaitsee Ajoksessa ja se on usein niin 
täynnä, ettei kentälle pääse. 
 
Torniossa on yksi toimiva rata, joka sijaitsee stadionin ympäristössä. Rata 
on kuitenkin varsin lyhyt ja palvelee lähinnä lähialueen lapsia, nuoria ja 
aloittelijoita. 
 
Kokkokankaan rata on maastoltaan vaikea sekä märkyytensä, että 
kasvillisuuden vuoksi. Rata on niin huono, että Kokkokangas valittiin 
pelaajien toimesta Suomen huonoimmaksi kentäksi. Kentän 
kunnostaminen ei ole asiantuntijoiden arvion perusteella järkevää, koska 
se vaatisi mittavia ja kalliita raivaus-, maa- sekä ojitustöitä. 
 
Olemme tehneet yhteistyötä paikallisen seuran kanssa ja valmistelleet 
esisuunnitelman uuden kisatasoisen radan perustamisesta Puuluodon 
urheilukeskuksen yhteyteen. Alueella on tilaa uudelle kesäurheilulajille ja 
muutostarpeet ovat pieniä. Rata vaatii yleisesti vähän ylläpitoa, mutta 
siihen tarvittavat välineet ja tekijät ovat olemassa keskuksen alueella. 
Radan rakentamiskustannuksiin on mahdollista hakea tukea. Seura on 
ilmaissut kiinnostuksena osallistua tarvittaessa ratasuunnitelman 
tekemiseen ja talkoisiin. 
 
Esitämme, että Tornion kaupunki parantaa frisbeegolfin 
harrastarnismahdollisuuksia rakentamalla kisaehdot täyttävän radan 
kunnan alueelle.” 

  
Päätös Päätettiin saattaa aloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 

 
Jakelu Tekniset palvelut, tekninen johtaja Markus Kannala 

 
 _______ 
 
 
TEKN 10.08.2022 § 165  
  
 
Valmistelija Tekninen johtaja Markus Kannala, p. 040 5835980 

 
Samaan asiaan liittyen on myös Jenni Lampela jättänyt valtuustoaloitteen 
14.6.2021. Tuossa aloittessa on esitetty Kokkokankaan frsibeegolf-radan 
kunnostamista ja mikäli kunnostustoimet eivät ole mahdollista, esitetään 
uuden radan rakentamista esimerkiksi Kaakamoon. 



 
Alatornion Pirkat sekä Tornion Latu- ja Polku ovat ottaneet kantaa 
aloitteessa esitetyn frisbeegolfradan perustamisesta Puuluotoon, koska 
aloite on aiheuttanut huolta alueella ulkoilevien keskuudessa. Yhdistykset 
esittävä, ettei Puuluotoon rakennettaisi frisbeegolfrataa. Perusteluina on 
esitetty mm. nykyisen kunto- ja polkujuoksureittien sijainti alueella kapealla 
metsäkaistaleella aiheuttaisi väylien risteämisiä. Lisäksi radan raivaamisen 
lisää alueen heinittymistä ja pusikoitumista. Alueella on mm. hienoja 
katajikkoja, joiden pelätään pusikoituvan. Lasten suunnistuskoulujen, 
kuntorastien ja omatoimirastien ja hiihtosuunnistusharjoitusten pitäminen 
alueella, jossa on raivattu frisbeegolfrata on todettu lähes mahdottomaksi. 
Lisäksi hiihtoladun yhdistäminen frisbeegolfradan kanssa kapealla 
metsäkaistaleella on haasteellista. Yhdistykset esittävät, että frisbeegolfin 
harrastajat panostaisivat Torniossa nykyisten ratojen kunnossapitoon ja 
kehittämiseen. 
 
Kokkokankaan frsbeegolfradan on suunnitellut Pasi Koivu (Discgolfpark), 
ja se on toteutettu vuonna 2016. Suunnitteluvaiheessa on ollut tarkoitus 
luoda 18-väyläinen haastava rata metsäiseen ja kumpuilevaan maastoon, 
jossa on myös lammen ylitys. Pohjavesiolosuhteet ovat alueella 
muuttuneet siten, että väyliä on pian toteuttamisen jälkeen useampana 
kesänä vaivannut märkyys ja lampia on muodostunut esteeksi useammalle 
väylälle. Tämän vuoksi alueen käyttö on jäänyt vähälle ja vähäisen käytön 
vuoksi myös ylläpitoa alueella olisi tarvittu enemmän, kuin mihin on oltu 
varauduttu. Toisinaan pohjavesiolosuhteet ovat olleet radalle 
suotuisampia, mutta lampien laajentuminen näyttää muodostuneen 
pysyväksi niiden reuna-alueilla olevan puuston kunnosta päätellen. 
 
Pohjaveden pinnan laskeminen alueelta ei onnistu ilman 
pumppausjärjestelyjä ja toistaalta pohjaveden laajamittainen pumppaus 
vaatisi raskaat investoinnit ja lupakäsittelyn. Tämän vuoksi on kartoitettu 
yhdessä radan suunnittelijan kanssa mitä toimenpiteitä Kokkokankaan 
radalle olisi tehtävä, että sen käytettävyys paranisi. Keskeisimmät toimet 
ovat aluskasvillisuuden niitto, joka korostuu kahdeksalla väylällä. Kosteus 
vaivaa neljällä väylällä, joiden osalta on suoritettava väylämuutoksia. 
Lisäksi on tarpeen korjata joidenkin heittopaikkojen suuntausta, kunnostaa 
heittopaikkoja, suoristaa joitakin koreja, tarkistaa niiden ketjujen kiinnityksiä 
sekä suorittaa korjauksia ja päivityksia väyläopasteisiin. Väylämuutosten 
suunnittelun kustannusarvio on noin 2000 euroa. Varsinaisen toteutuksen 
voidaan arvioida olevan luokkaa 15 000 euroa. Uuden radan 
perustamiskustannusten voidaan arvioida olevan vähintään 
kaksinkertaiset. 
 
Kokkokankaan frisbeegolfradan sijainti on aloitteissa esitettyihin 
Puuluotoon ja Kaakamoon nähden ylivoimainen. Vaikka aktiiviharrastajat 
ovat valmiita kulkemaan pitkiäkin matkoja frisbeegolfradoille, on syytä 
huomioida myös ne harrastajat, erityisesti nuoret, joilla ei ole 
mahdollisuutta pitkiin siirtymiin. Kokkokankaan alue keskellä asutusta on 
kaikkien keskeisellä kaupunkialueella asuvien helposti saavutettavissa 
esimerkiksi polkupyörällä. Tämä vahvistaa frisbeegolfin asemaa kaikille 
sopivana, edullisena ja ns. matalankynnyksen lajina. 
 
Kunnallistekniikan kunnossapitoyksikön toimesta on suoritettu 
aluskasvillisuuden niittoa Kokkokankaan radalla aikaisempina vuosina 
epäsäännöllisesti. Jotta rata aluskasvillisuuden puolesta pysyy hyvin 
käyttökelpoisena on kriittisimpien väylien (8 kpl) niitot suoritettava joka 
kesä kahteen kertaan. Tänä kesänä niitto on suoritettu ensimmäisen 
kerran ennen juhannusta. Mikäli radan käyttöastetta saadaan nostettua, on 
myös odotettavissa, että aluskasvillisuus pysyy paremmin hallinnassa. 



Radan kunnossapitoon on myös mahdollista hyödyntää seuran ilmaisemaa 
talkooinnostusta. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kannala Markus 
 

Päätösehdotus Teknisten palvelujen lautakunta esittää vastauksena molempiin 
valtuustoaloitteisiin, että Kokkokankaan frsibeegolfradan kunnossapitoa 
lisätään edellä kuvatulla tavalla. Lisäksi vuoden 2023 talousarvioon 
varataan määräraha radan perusparantamiseen. Parannustyöhön haetaan 
valtion liikuntapaikkarakentamiseen tarkoitettua avustusta. 
 
Uusia frisbeegolfratoja ei perusteta. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 
KH 05.09.2022 § 322    
1141/10.03.01.02.00/2021    
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 

 
Päätösehdotus Merkitään asia tiedoksi ja saatetaan kaupunginvaltuuston tietoon sekä 

katsotaan asia loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 
 


